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1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red je usvojen bez izmene 

 

 

2. Susret sa glavnim inspektorom Inspektorata rada, g . Basri Ibrahimi 

 

-Tema diskusije  

-Bezbednost i zdravlje na poslu 

 - Izveštavanje o smrtnim slučajevima  na radnim mestima  

 

Predsednica – je rekla da mi kao komisija predvideli da na ovom susretu  pozivamo vas kao 

glavnog inspektora rada, imajući u vidu aktuelno stanje u privatnom sektoru i poslednje slučajeve 

koji su se desili  sa nesrećnima na radnim mestima. Ne samo mi kao Komisija što smo zabrinuti o 

situaciji koja se dešava  sa radnicima, ali čitavo javno mnjenje je zabrinuto o smrtnim slučajevima 

na radnim mestima. Kao što ste upoznati  da u zadnjim mesecima ima mnogobrojnih smrtnih 

slučajeva na radnim mestima. Juče je organizovana protesta od civilnog društva, koji su imali 

puno pravo  i ispred Vlade su postavili  93 šlemova, kao simboliku smrti radnika na radnim 

mestima. Znači ne poštuje se Zakon o radu i Zakon o zaštiti i zdravlju na posao. Tako da danas, 

zahtevamo od vas da izveštavate  o ovom  stanju. Da li ste izvršili inspekcije? verujem da 

slučajevi koji se dešavaju  kao nesreće, obavezni ste da u trenutku nesreće da budete prisutni kao 

inspektorat. Šta ste preduzeli u tom pravcu? da li je bilo slučajeva zatvaranja mesta  gradilišta ili 

radionica gde se dešavaju ove nesreće? koliko se sprovodi zakon o radu za kojeg vi ste odgovorni 

za monitorisanje i sprovođenje istog, i zakon o bezbednosti i zdravlju na poslu? 

 

 

Basri Ibrahimi -  je rekao da ću vama informisati  o stanju bezbednosti i zdravlju na posao i 

takođe i o pitanjima radnog odnosa uopšte. Mi, u poslednjim 8. meseci izvršili smo ukupno  6 205 

inspekcije, od kojih 1 829  primedbe, na osnovu  konstatacije  koji su izvršili na terenu inspektori 

odredili su im vreme otklanjanja svih nedostataka na osnovu Zakona o inspektoratu, mi smo 

obavezni da u trenutku kada vršimo  inspekcijske poslove u kompaniji, našim konstatacijama 

određujemo im vremenski rok kompanijama za eliminisanje nedostataka i ponovo vršimo  

kontrolu kako bi pogledali da li su postupili. Ukoliko konstatujemo da kompanija nije eliminisala 

nedostatke, tada izričemo novčane kazne. Imali smo    764 žalbi od strane stranaka.    

U upoređenju sa prethodnom godinom, povećane su žalbe upućene Inspektorat o radu i za 8. 

meseci smo prekoračili broj žalbi koje smo imali iz prethodne godine. Sve žalbe, dobijaju  pravni 

odgovor u zakonskom roku od 30. dana. 126. kontrole imali smo u saradnji sa drugim 

institucijama, u glavnom sa policijom Kosova. Od kojih smo naišli na radnike,bez  radnih 

ugovora, što je pokazatelj ne sprovođenja  zakona o radu i u tom slučaju, lokalizovali smo 571. 

radnika. Od ovih primedbi, mi smo izrekli 206. novčane kazne, u upoređenju sa prethodnom 

godinom, izrečene 60. novčane kazne više. I ukupan broj inspekcija, imamo 1000 inspekcijske 
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poslove više nego u prethodnoj godini. Nažalost, u vezi bezbednosti i zdravlju na posao, pokazuje 

broj nesreća i smrtnih slučajeva tokom godine. Imali smo 18. smrtnih slučajeva zbog radnih 

uslova, 2. prirodne smrti koji su se desili na radnom mestu. Iz toga, u građevinarstvo su 10. 

slučajevi, međutim i vode postoje razlike, nisu  u pitanju  samo uslovi rada i poslodavca, međutim 

postoje i takvi slučajevi  nazvanih individualni, koji su  umrli u porodici, u toku izgradnje 

individualnih privatnih kuća. Za razliku iz prethodnih godina, što smo građevinarstvo imali u 

fokusu od juna do septembra meseca, u ovoj godini smo počeli od marta i izdvojili smo posebne 

grupe inspektora  koji se bave inspekcijskim poslovima u građevinarstvu, na ovaj način imali smo 

7097 inspekcije u ovom sektoru i pokušali smo da pokrijemo što više kako bi poboljšali stanje 

bezbednosti i zdravlja na poslu. Međutim stanje nije ono što bi trebalo biti, ali i nije takva kakvu 

predstavljaju, da ništa nije preduzeto, jer ipak postoji pozitivan pristup poslodavca i povećanje 

svesti samih radnika, međutim nije  na poželjnom nivou. 

Fatmire Mulhaxha- Kollçaku – je rekla da danas  vodimo raspravu  o jednoj od naj značajnijih 

tema u našoj državi, budući da u zadnjim pet godinama obeleženi su 98. smrtni slučajeva, 

pogotovo samo za 10. dana imali smo dve žrtve, dan ranije u sektoru građevinarstva, koji čini mi 

se da je jedan od sektora  sa najvećem brojem smrtnih slučajeva.  

Ja bih počela govoriti o malom broju inspektora. Vlada nije ozbiljna u dovoljnoj meri u tom 

pravcu, budući da nije izdvojila dovoljna budžetska sredstva. S druge strane imamo veliki broj  

zamenika ministara, savetnika, koordinatora za njih se obezbeđuje budžet,  ali nemamo sredstva 

za povećanje broja inspektora, što je neophodnost.  

Mi znamo da građevinarstvo danas jedan od naj profitabilnih biznisa gde radi ogroman broj 

radnika. Kriterijumi za registraciju biznisa treba zaoštriti, jer moramo preduzeti preventivna mera 

od strane inspektora. Mi moramo  biti informisani da li je pozvana kompanija, ili određeni biznis 

da treniraju radnike koji se zapošljavaju a koji su uglavnom  ne kvalifikovani radnici. Većina od 

žrtava imali su završene fakultete, međutim radili su kao ne kvalifikovani radnici u 

građevinarstvo i ne možemo reći da od njihove ne pažnje izgubili živote. Nesreće sa smrtnim 

posledicama su u povećanju i to je vrlo zabrinjavajuće po nama. Moje je konkretno pitanje odnosi 

se sa izricanjem novčanih kazni, da li ste pronašli dvostruka kršenja? Da li je zatvoren bilo koji 

biznis, zbog smrtnih slučajeva na radni mestima? Mi kao Skupština moramo učiniti sve i 

obezbediti dodatan budžet  za povećanje broja inspektora, međutim u ovom trenutku  postoji mali 

broj inspektora. Želimo biti informisani  u vezi preduzetih preventivnih mera u smislu zahteva, da 

li biznisi  organizuju obuku za radnike kada ih zaposle? Da li pružaju dokumentaciju da su obavili 

obuku? Da li imaju kvalifikovane ljude za izvođenju ove obuke? da li sprovode mere koje su 

obavezni  za  osiguranje uslova  na radnom mestu?. 

Donela sam danas jedan šlem koji nema više svog vlasnika i to je vrlo  zabrinjavajuće. Vama je 

poznato da porodica jednog radnika koji gubi život u radnom mestu, ostaje ne osigurana. Država 

treba regulisati to kako bi  porodica  uživala penziju, ukoliko domaćin gubi svoj život na radnom 

mestu  i da ne ostane na milost sudbine.  

Stoga, molim vas da nam kažete kakve novčane kazne ste izrekli? da li su  minimalne da biznisi 

uopšte ne računaju na njih? budući da kazne nisu adekvatne, oni nastavljaju sa starim avanzom? 
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Da li ste preduzeli mere ukoliko nisu obavili obuku za radnike, pogotovo  za one ne 

kvalifikovane? Kakve mere ćete preduzeti za povećanje broja inspektora? Da li ste izvršili pritisak 

u Vladi, kako bi i mi vama podržali?  

Enver Hoti – je rekao da je vrlo značajno da imamo susret sa Inspektoratom rada, ali ono što 

hoću naglasiti želeli bi smo da imamo  progres i prosperitet u  oblasti bezbednosti i zdravlja 

radnika, što nisam  slušao, međutim slušao sam  telegrafske informacije u vezi događaja na 

radilištima i na kakvom stanju se nalaze radnici na Kosovu. 

Bilo bi dobro da na početku  izražavamo saučešće porodicama koji su izgubile svoje naj milije na 

radnom mestu i da izdvajamo  zabrinutost sa njima i da utičemo da inspektorati institucije budu 

što aktivne  kako bi sprovodili zakon. Danas raspravljamo o temi  sigurnost i zdravlje. za 

sigurnost na poslu šta imamo da govorimo budući da  nemamo sigurnost, ne možemo govoriti ni o 

stručnim mogućnostima jer nemamo nikakve informacije u vezi s tim. Ja verujem i delim samo 

moje mišljenje da bezbednost je  veoma minimalna na radnom mestu  i ova pojava je prisutna od 

osnivanja biznisa,  što je u nadležnosti  inspektorata  i radnih organizacija na terenu.   

Žalbe ne govore  o tome da je povećano poverenje kod inspektorata navodeći  da su prispeli oko  

700 zahteva od stranaka. Trebalo bi da imamo  tačnu informaciju  o kakvoj sigurnosti  ovde 

govorimo. Ja smatram da je vaša institucija nema dovoljne kontakte sa radnicima, sa građanima, 

radnici nemaju poverenje ni u vladi ni ministarstvu jer ni Vlada ni vaše institucije nisu preduzele 

adekvatne mere do sada. To je stanje i konstatacija kojeg ja imam na osnovu  kontakata sa 

građanima u našoj zemlji. Ne može imati poverenje jedan radnik koji radi u  nekom marketu  

preko 15. časova. Vrlo je interesantno kada ističete da je povećan  broj inspekcija  iz godine u 

godini. Da li je povećan broj inspektora ili ne? 

 Basri Ibrahimi -  je rekao da politika nije na nivou, ali to  mene ne pripada da govorim. 

Inspektori rada su jedinstveni i veoma angažovani  u njihovim poslovima. Dok izricanje novčanih 

kazni  iste ne možemo klasificirati jer inspektor koji izriče novčanu kaznu iza ne vođenje  obuke, i 

za informisanje i za radnike bez  rešenja na radnim mestima to su  obimne odgovornosti. Najavili 

smo u ovoj godini da će novčane kazne biti oštre. Garantujem vas da novčane kazne nisu mala,  

kazne do  10. hiljada €  i zakonom o radu  i kazne za bezbednost na poslu do 35. hiljada € ne 

izričemo mi, jer je to nemoguće  da izričemo kako bi  dali naš doprinos da sredina biznisa bude 

poboljšana. Pokušali smo uspostaviti bilans  između ne odgovornih, izricanjem kazni, bilo je 

kazni 15.000 – 20. 000 €, postoje i niže kazne, ali pokušali smo voditi kampanje za podizanje 

svesti, sa  spotovima na TV, letkama koja sadrže sva prava poslodavca i radnika, a uporedo s tim 

izrekli i novčane kazne.  

Fatmire Mulhaxha- Kollçaku -  pitala je: Da li ima mogućnosti inspektora da identifikuje kako 

je došlo do gubitka života radnika? od opadanja od neke visine, zbog toga što radnik nije bio 

obezbeđen ili zbog čega?.  

Basri Ibrahimi -  je rekao  da je poslednji slučaj što poslodavac pao iz  visine a ne radnik. Tokom 

ove godine imamo  1000  inspekcijske kontrole više, budući  da smo mi redukovali broj zahteva, 

sa ciljem da uključujemo veći broj biznisa. Ukoliko imate u vidu procedure koje mi  pratimo, 

nema mogućnosti  da vršimo veći broj  inspekcijskih kontroli, jer treba doneti i  odluke.  
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Ove godine smo obavili  i sertifikaciju osoba iz  bezbednosti  i zdravlju na posao, na osnovu 

zakona, svaka kompanija koja ima preko 50 radnika,  treba da ima  jednu zaduženu osobu iz 

bezbednosti i zdravlja na posao. 

Takođe do ove godine smo imali  ogroman nedostatak  u pogledu  bezbednosti i zdravlja na poslu, 

jer poslodavci bili su obavezni da vrše procenu rizika, na radnom mestu, međutim nisu imali 

stručne ljude, koji  bi mogli  da pomažu da se vrši procena rizika, jer  svako za to nije stručnjak.  

S toga  licencirane su šest privatne kompanije, koje se bave procenom  rizika na radnom mestu. 

Što se tiče pitanja žalbi, ne možemo potpuno  izdvajati, koliko su privatne a koliko iz javnog 

sektora, međutim sa nadležnošću mogu  reči da su ogromne, a što su preko 80% iz privatnog 

sektora.  

 Naser Rugova -  je rekao da bi bilo dobro da Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje 

zajedno sa vama, kao i odgovorna institucija za bezbednost na poslu, jer je to današnja istina  i  na 

osnovu vašeg rezimea, ali iza poslanike, je jedna konstatacija  o činjeničnom stanju u ovom 

sektoru nije na  poželjnom nivou. Ja apeliram institucijama kako bi mi kao funkcionalna 

parlamentarna komisija, da monitorišemo ovu veoma značajnu  oblast. 

Ja insistiram da izmenama i dopunama Zakona, svi mi poslanici, bez obzira na političku 

pripadnost  da se maksimalno angažujemo. Raduje me činjenica  da su šest privatne kompanije 

koji  su  licencirani. Obično, tražim od Vas da iste podržavate, da stvarate mogućnosti  za ove 

licencirane stručnjake. Mi nismo  stručnjaci ove oblasti, ali kao poslanici kao komisija koja daje 

konačnu reč o izmenama i dopunama zakona,  mi moramo podržati  ovakve biznise u privatnom 

sektoru, kako bi dali  što bolje plate za radnike na čitavoj teritoriji Kosova, međutim kao što je 

rekla  jedna moja koleginica,  ljudske živote su naj cenjene.  

Basri Ibrahimi -  slaže se da je  odgovornost radnika, ali nažalost za sve one ljude, ali po ovom 

pitanju treba apelirati  radnike da i oni budu što odgovorni  u njihovom radu.  Apsolutno, ja sam 

rekao da na kraju krajeva, glavni teret snosi poslodavac.  

Kod pitanja vrednosti ljudskog života, mi ne izričemo novčane kazne  za ljudske živote, budući da 

smo svi svesni  da ljudske živote ne može platiti nikakva monetarna  vrednost. Novčane kazne 

izriču se na osnovu toga što  konstatuje inspektor na terenu o uslovima  koje nisu poštovane iz 

bezbednosti i zdravlja na poslu, jer neću izaći odavde  sa ovakvom mišljenju, navodno da mi 

procenimo život ljudi.  

 

 

U slučaju smrti i nesreće, zajedno smo sa tužiocima  i policijom. Pitanje, da li je tužilaštvo 

podnelo krivične prijave, osudilo neku osobu ili ne, nije pitanje na koje možemo odgovoriti. 

 

Besa Baftiu,   Rekla  je da razmatramo   mogućnosti da sa svim institucijama održavamo okrugli 

sto o ovom pitanju. 

 

Enver Hoti,  rekao   da je moje pitanje bilo ovako, vaši izveštaji, koliko ih je odbilo tužilaštvo, da   

zanima sa  vaše profesionalne strane? 
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Basri Ibrahimi, rekao je sa profesionalne strane, manje od 10%, da IP odluke odbacuju   sudovi 

ili tužilaštva. Zato što se tužilaštvo bazira na  našim izveštajima kad god otvara slučaj i uglavnom 

se osloni  na izveštaju inspektora tokom inspekcije nesreće. 

   

Flora Brovina, rekla je da nije dovoljno samo prisustvo inspekcije rada, jer   moraju biti i 

predstavnici Ministarstva rada i socijalnog staranja i eventualno predstavnici Ekonomskog i 

socijalnog veća i zdravstva,  možda  i privrednih komora i drugi, jer to nije tema koja možemo 

zaključiti samo sastancima s vama, jer se vidi da pitanje od  mandata u mandatu skoro je isto, 

nedostatak broja inspektora a to nije dovoljno. 

 Situacija se nije poboljšala, kako je zatraženo od ove komisije da se poveća broj inspektora i  

naravno, da se neprekidno obučavaju za    inspekciju. Ne možemo biti zadovoljni jer se 

svakodnevno susrećemo sa radnicima i adresa smo  njihovih žalbi. Oni rade  prekovremeno, 

nemaju dnevne i godišnje odmore. 

 

Mislim da kazne ne rešavaju problem, trebate svest. Da li mislite da stvar koju znam, naravno da 

trenutno nemamo kvalifikovane radnike, posebno u građevinskom sektoru, jer stručnjaci nađu 

poslove vani. Drugo, zainteresovana sam da znam, vi  kao inspektorat, osim sa ministarstvom  , 

da li sarađujete sa Ekonomsko  socijalnim većem  i sindikalistima, da li čujete njihovu reč, u 

ovom veću? Da li ste ikada bili pozvani da odgovorite na ono što se dešava, na osnovu izveštaja 

koje imate sa terena? 

Besa Baftiu, On je rekao da se slažem sa onim da bi trebalo da budu svi  akteri, jer se problemi ne 

mogu rešiti samo uz prisustvo glavnog inspektora rada, mislim da je mnogo bolje da organiziramo 

zajednički sto, gde će biti pozvani svi akteri, jer vreme za razgovor u Komisiji nije dovoljno, kada 

je prisutno   pet ili šest različitih aktera. Predlažem da se održimo zajednički stol, za koju verujem 

da ćemo  imati podršku od naših partnera, koji su nas stalno podržavali. 

Basri Ibrahimi, rekao je da Inspektorat rada ima 42 efektivnih inspektora danas. Da li je ovaj 

broj dovoljan? Naravno da nije, ali   nije stvar samo kod broja inspektora, već postoje i druge 

barijere, pa čak  tehničke i logističke, postoje i mnogi drugi nedostaci koje smo uvek prikazali. 

Međutim, mi smo takođe svesni o  budžetu  i sve  to. Očigledno, nećemo izaći praviti probleme, 

ali mi smo da se dogovaramo   sa institucijama, koja je šansa za povećanje. 

Drita Millaku, -„ stanje sigurnosti na radu je veoma teška“  Vi kažete da se to preuveličava  od 

medija, ne za to što su nas informirali o slučajevima nego je  direktno informisanje  o tragičnim 

slučajevima, koji se dešavaju u našu zemlju.   Žalosno je da je prošlo 20 god. posle rata i imamo 

fatalne nesreće na radu  i u saobraćaju više nego ikada ranije. Htela sam da znam da li ih 

kažnjavate, osim novčano,  npr. zatvaranjem tih firmi ili kompanija?      

Imamo slučaj strašne pogibije 17 godišnjaka u Prizrenu na radnom mestu.  

Šta ste konkretno preduzeli za tu kompaniju? Rekli ste da imate dobru saradnju  sa sudovima i 

tužilaštvima, ali u stvarnosti ne vidi se ništa konkretno da ste neku  kompaniju zatvorili zbog 

tragičnih posledica. Da li ste ikada u svojstvu glavnog inspektora  razmišljali na ostavku, jer stvari 

ne teku kako treba i očekujete.  
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Basri Ibrahimi, u vezi ostavke: nije mi jasno da li ti trebaš podneti ostavku kao poslanica ili ja 

kao glavni inspektor? Nisam rekao  da medije nisu doprinele, naprotiv, zadovoljan sam njima i 

saradnja je korektna i veoma profesionalna.  

U vezi navedenog konkretnog slučaja, obavili smo  sve zakonske postupke prema toj prizrenskoj 

kompaniji. Za nas je taj slučaj bio najteži. Saosećali smo se   kao ljudi, društvo i kao pozicija. 

Privremeno je obustavljen rad tamo u tom sektoru i izricana je kazna. Izvršili smo sve zakonske 

postupke.     

Drita Millaku, - „ nisam rekla da si krivac“  ali kada čovek vidi da ne može učiniti ono što treba, 

treba da se počne od sebe. A o mojoj ostavci, izabrana sam od naroda , nisam imenovana.   

Basri Ibrahimi, kad bi osećao da sam krivac i da će moja ostavka promeniti  stanje, budite 

sigurni da bi sad odmah , ovde, podneo ostavku  .  

Drita Millaku, od nekuda se mora početi.    

Basri Ibrahimi, - povećajte br. inspektora i budžet. Ako se tada ne poboljša stanje treba 

reflektirati. Mogli ste povećati budžet.  Kada se poveća broj, stvara se mogućnost stvaranja 

kampanje osvešćivanja. Dosadašnje kampanje su blede zbog izostanka budžeta.   

Bekim Haxhiu, pitao je: koliko je kažnjena ta kompanija   Prizrenu za taj slučaj?    

Basri  Ibrahimi, je rekao, s obzirom da ima mnogo biznisa ne može trenutno da daje odgovor.    

Bekim Haxhiu, želim da sa vama delim ovaj video. Verujem da si već pogledao, jer je bio u 

nekom od naših medija.  To su uslovi rada na 13 spratu, bez ikakve zaštite, radnik je vani,  isturen 

izvana. Ne ka\em da je svugde tako, ali oko 80% gradilišta su takva.  Danas, poštovani glavni 

inspektore, pozvali smo Vas samo za temu: „ Sigurnost   i zdravlje na radu a ne i o ostalim 

temama, kao što su: kršenja ostalih prava radnicima itd. jer smo o tome raspravljali dva puta na 

plenarnu sednicu  u toku godine.   Skupština je dva puta organizovala debate zbog kršenja prava 

radnika i slučajeva smrti na radnom mestu, jednu od tih debata ja sam organizirao sa poslanicom 

Izmaku, odakle su proizašle preporuke za Skupštinu R. Kosova. Jedna od tih preporuka je  

povećanje br. inspektora, jer ništa nije skuplje od ljudskog života.  I time ne treba štedeti na uštrb  

ljudskih života.  

Zakon o zdravlju i sigurnosti na radu je dobar, ako se primeni i poštuje, a često ga ne poštuju ni 

poslodavac ni posloprimac. Lično nisam zadovoljan radom inspektorata rada u vezi nadzora, 

ocena i izveštaja.    

 Od 93 smrtnih slučajeva na radnom mestu, koliko je krivičnih prijava prema poslodavcima zbog 

nepoštovanja mera sigurnosti na radu?   Jer ako se ne preduzmu adekvatne mere sigurnosti na 

radu  i  ako nema krivičnih prijava od tužilaštva, ne možemo sprečavati smrtne slučajeva na radu.   

Kod sprovođenja zakona o medicinskim kontrolama, da li i mate primedbi? Jer medicinska 

kontrola je obavezna minimalno jednom u tri godine. Ako se preduzmu   mere  sigurnosti i med. 

kontrola, koje se ne primene.  U  kompanijama koje imaju preko 50 zaposlenih mora biti i 

stručnjak iz oblasti sigurnosti.    
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Naša glavna preokupacija su smrtni slučajevi i povrede na radu i ne samo u privatnim nego i u 

javnim preduzećima. Bilo je povređenih u KEK-u, smrtni slučajevi u Trepči, vi sigurno znate da 

preduzeća moraju imati pružanje prve pomoći član 15 zakona. Da li znate g-dine Ibrahimi, da ni 

Skupština kosova nema to.  

Basri Ibrahimi: znači i ovde treba da dođe inspektor da nadgleda  zaštitu života radnika? 

Bekim Haxhiu, Mora se zaštiti život radnika, bilo gde se ne poštuje zakon.    Ni centar fitnesa 

nije imao prvu pomoć  da pruža pokojnom Fadil Vokri, nisu imali defiblirator. Sutra možemo 

imati takav slučaj ovde  u Skupštini. Budite ubeđeni da više od 90% javnih institucija nemaju 

sobu prve pomoći. A za gradilišta da ne govorimo.  

Besa Baftiu -  želim inicirati pitanje korupcije u sklopu radnika Inspektorata rada. Vi ste rekli da 

ste zadovoljni  učinkom vaših radnika s obzirom da  ove godine je obavljeno  1000 inspekcija 

više, ali imamo podatke da jedan vaš koruptirani inspektor je kažnjen uslovno i postoji mogućnost 

da se ponovo vraća na radnom mestu. Govori se da glavni uzrok malog broja inspektora utiče na 

nemogućnost inspektovanja svih gradilišta, ali i korupcija.  

 Ima toliko drastičnih kršenja, ne znam dal ste informisani da u domaćoj kompaniji “TREFARM”, 

se udaljavaju s posla i dolazi nova kompanija “TREFARM” sa  9 drugih radnika. Nijedan od njih 

nije se žalio kod inspektorata. Da li je razlog to da su  izgubili poverenje na inspektoratu i 

sudstvu? Takvih slučajeva  flagrantnog kršenja radničkih prava ima na hiljade a vi kao glavni 

inspektor odgovorni ste bar za vaše potčinjene.  

Bekimi Haxhiu -  slučaj kolektivnog otpuštanje radnika KEDS-a, oni su se žalili u prvom i 

drugom stepenu. Da li možete nam objasniti koje su bile vaše odluke, jer ste i uputili da  nakon  

drugog stepene žalbe obraćaju sudu?.  

Basri Ibrahimi  - o korupciji, ne bih želeo da čujem od vas poslanika, jer je veoma oportuno i 

ako ste slušali o nekom slučaju, molim, reč je o inspektoru koji već je suspendiran.   

U svojstvu glavnog inspektora, preduzeo sam  sve zakonske mere o drugom delu inspektora u 

odnosu na korupciju.  

 Pitanje izricane kazne od strane inspektorata. To se bazira na Zakonu.  

 U zdravstvu, nikada nismo išli svoje voljno, nego uvek inspekcija je izvršena na osnovu žalbi. 

Kazne su kakvi jesu  i postoji zakonska mogućnost osporavanja odluke inspektorata na sudu i ako  

se desi da  sud donosi pogrešnu presudu,  mi je primenimo.  

 Kod radnika KEDS-a o individualnim slučaju  ne želim da govorim nego doneli smo našu 

zakonsku odluku i objavili smo je na osnovu  žalbe svih tih radnika, izricali smo zakonsku kaznu. 

Kazna nije naj bitnija nego je da se daje pravo radniku ili ne. Zakonska odluka stvara bazu za 

odlazak na sud. Radnici  nisu imali uopšte potrebu da iniciraju tužbu  nego su trebali samo 

dostaviti  našu odluku za izvršenje. Nema potrebe da se otvara druga procedura. Odluka 

inspektorata je trebala biti poslana sudu na izvršenje i do sada trebala  biti okončana.  

Bekim Haxhiu – KEDS opet ima zakonski rok da radnici opet šalju za razmatranje.  
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Basri Ibrahimi – u trenutku kada odluka  postane  pravosnažna, radnici imaju pravo. Mi možemo 

izricati samo kaznu i nemamo drugih  mehanizama prinude. Sada oni tu odluku šalju na sudu koje 

bude tamo razmatrano i tu  se završavaju naše procedure.  

Bekim Haxhiu -  koliko ja znam, kazna KEDS-u je bila 10 hiljada € za 95. radnika što ispada po 

105. € po radniku, da li je to kazna?.   

Besa Baftiu – ima mnogo da se diskutira u vezi Zakona o radu ali nadam se da ćemo i u buduće 

imati susrete. Kao komisija i poslanici Skupštine Kosova imamo mogućnost  da dižemo naš glas u 

vezi budžeta  i da se poveća  broj inspektora. Jedinstveni smo  da se mora povećati broj 

inspektora.  

Bekim Haxhiu -  zahtevam od Vas da vaši budžetski zahtevi ako ne budu uzeti u obzir u Vladi ili 

u ostalim instancama, tu ste sa nama u Komisiji kad budemo razmatrali  budžet za 2019. god. i 

spremni smo da podržavamo  vaše zahteve za povećanje broja inspektora i  kapaciteta logistike 

kao i za planiranu obuku.  

 Predsednica – u izostanku kvoruma za nastavak, prekinula je sednicu koja će biti nastavljena 

naredne nedelje sa preostalim tačkama.  

Sednica je prekinuta u  15:30 časova.  

 

Pripremljeno od:                                                                    Predsednica Komisije,  

Osoblja za podršku Komisiji.                    

                                                                                                     Besa BAFTIU  

 

 

 

 

 

 

 

 


